

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that the Canadian Government is making a contribution of \$100,000 to the Westman Island disaster fund established by the Parliament of Iceland.

The volcanic eruptions which first occurred on January 23 and again broke out on March 22 have caused extensive damage on the island and will have far reaching effects on the Icelandic economy. It is estimated that between \$20 - \$30 million will be needed to resettle the 5,300 people who were evacuated to the mainland. Westman Island fishermen have accounted for about 17% of Iceland's fish catch - a significant loss in a country where over 80% of the economy is tied directly to the fishing industry.

The contribution made by the Canadian Government supplements donations from the Icelandic community in Canada. A Westman Island Disaster Fund with a target goal of \$25,000 has been set up by the Icelandic National League in Winnipeg. As well, the Government of British Columbia has contributed \$25,000 to the disaster fund.

The contribution by the Canadian Government will be used directly to resettle the Westman Islanders on the mainland and enable them once again to take up a normal way of life.

★

★

★

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, Monsieur Mitchell Sharp, annonce aujourd'hui que le gouvernement canadien versera une contribution de \$100,000 au fonds de secours de l'île Westman, créé par le Parlement de l'Islande.

Les éruptions volcaniques qui se sont d'abord produites le 23 janvier, puis se sont réitérées le 22 mars, ont causé de lourds dommages dans l'île et elles auront des répercussions considérables sur l'économie islandaise. On estime qu'il faudra entre 20 - 30 millions d'euros pour rétablir les 5,300 habitants évacués vers l'île principale. Les prises des pêcheurs de l'île Westman comptaient pour environ 17% des prises totales de poisson de l'Islande, ce qui représente une perte importante pour un pays dont environ 80% de l'économie dépend directement de l'industrie de la pêche.

La contribution canadienne s'ajoute aux donations de la communauté islandaise établie au Canada. La Icelandic National League de Winnipeg a mis sur pied un fonds de secours pour l'île Westman dont l'objectif est de \$25,000. Le Gouvernement de la Colombie-Britannique a en outre contribué \$25,000 au fonds de secours.

La contribution canadienne servira directement à rétablir les habitants de l'île Westman sur l'île principale en vue de leur permettre de reprendre le cours normal de leur existence.